
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-04-27, § 39 

 
 Tid: 27 april 2006 kl 15.00 – 16.00  
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat:  
  

 
 
Leif Rönngren   Mikael Söderlund 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Mikael Söderlund (m), vice ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Johanna Nilsson (s), §§ 1-8 och 14-48 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m), §§ 1-15 och 17-48 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande § 16 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd) 
Per Hallerby (fp), tjänstgörande 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s) 
Bengt Sandberg (s) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Jan Tigerström (m) 
Ornina Younan (s), tjänstgörande §§ 9-13 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved (§§ 1-39 och 41-48) och nämndsekreteraren Hans 
Engstrand. Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Lennart 
Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 



  

 
Ordföranden Leif Rönngren (s) tackade inledningsvis kontoret för uppvaktning på sin 
40-årsdag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) meddelade vidare att ett extra sammanträde för 
behandling av bl a Citybanans genomförande planeras den 10 maj 2006 kl 08.30. 

 
 § 39 

Sätraskogens naturreservat. Remiss 
Dnr M2006-520-00536 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 23 mars 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 
 Marknämnden tillstyrker stadsbyggnadskontorets förslag till Sätra naturreservat  
 i enlighet med utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Martina Lind m fl (fp) 
och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga T1. 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga T2. 
 
Yrkande om återremiss och beslut i denna del 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) upptog först yrkandet av vice ordföranden Mikael 
Söderlund m fl (m) samt ledamöterna Martina Lind m fl (fp) och Gabriel Marawgeh 
(kd) att återremittera ärendet. Vid propositioner på bifall respektive avslag till detta 
yrkande fann ordföranden att nämnden beslutat avslå återremissyrkandet. Nämnden 
hade sålunda beslutat att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 
 
 
 
Reservation i denna del  
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Per Hallerby (fp) enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) 
samt ledamöterna Martina Lind m fl (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt 
framställda återremissyrkandet. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, därefter och efter propositioner på övriga framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Marknämnden tillstyrker stadsbyggnadskontorets förslag till Sätra naturreservat  
 i enlighet med utlåtandet. 



  

 
Reservation 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
Särskilda uttalanden 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) enligt bilaga T3. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt bilaga T4. 
 
Ersättaryttrande 
 
Ersättaren Bo Ekvall (s) enligt bilaga T5. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Per Hallerby (fp) deltog inte i beslutet i sakfrågan. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
 
   Tillhör § 39, bilaga T1 
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 39 
 
   Sätraskogens naturreservat. 
   Remiss 
 
   Mikael Söderlund m fl (m) 
   Martina Lind m fl (fp) 
   Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
Förslag till beslut 

 
Marknämnden beslutar 

 
1. att återremittera ärendet samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Markkontoret bör i ärendet redovisa vilka projekt i området som riskerar att inte bli av 
om naturreservat bildas.  
 
I många fall är inte reservatsbildandet i sig en förutsättning för att områden ska kunna 
bidra till att invånare skall kunna njuta av vår vackra natur. Det har istället visat sig att 
syftet med reservat i flera fall går stick i stäv med invånarnas tidigare användning av 
naturområden och begränsar deras möjligheter att använda områdena. Det är därför 
viktigt att tillgängligheten för alla Stockholmare i det blivande naturreservatet hålls på 
en hög nivå och att det även i framtiden blir möjligt att ha kvar de verksamheter som 
finns i dag men även utveckla dessa. 
 
Det är oerhört viktigt att inte den nya bebyggelsen i området försvårar tillgängligheten 
till naturområdet. Med tanke på den höga andel hyresfastigheter och flerfamiljshus som 
finns i området sedan tidigare bör det byggas småhus framöver. En blandad bebyggelse 
innebär inte bara att en minskad segregation utan gör det även möjligt för boende i 
området att göra så kallad boendekarriär. 
 
För att markera att det är en betydande skillnad mellan ett storstadsnära område med 
många befintliga verksamheter och ett helt avskilt naturområde i glesbygden bör det 
övervägas om inte området istället för naturreservat benämns kulturreservat. 
 
Vi vill även instämma med markkontorets viktiga påpekande att ett reservat inte får 
förhindra vägprojektet Förbifart Stockholm. 



  

 
 
   Tillhör § 39, bilaga T2 
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 39 
 
   Remissvar Sätraskogens  
   naturreservat. 
 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Ann-Marie Strömberg (v) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att  som svar på remissen överlämna och i huvudsak åberopa kontorets tjänsteutlåtande, 
 
att  uttala att varken reservat för Förbifart Stockholm eller justeringar inom reservatet 
 för att kunna bygga Förbifart Stockholm skall komma ifråga, 
 
att   i övrigt ansluta sig till de synpunkter som anförts av Skärholmens stadsdelsnämnd 
       när det gäller gränserna för reservatet, samt 
 
att   anföra följande: 
 
Det är mycket glädjande att Sätraskogens naturreservat äntligen kommer till stånd. 
Området är ett mycket fint och sammanhängande natur- och rekreationsområde både för 
medborgarna i Skärholmen och för angränsande områden. 
 
Sätraskogens naturreservat skall inte förminskas eller fördärvas genom dragning av 
någon 
Förbifart Stockholm som inte behövs och därför inte skall byggas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

 
 
   Tillhör § 39, bilaga T3 
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 39 
 
   Remissvar Sätraskogens  
   naturreservat 
 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Ann-Marie Strömberg (v) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Vänsterpartiet hänvisar till våra tidigare reservationer beträffande byggnation i 
anslutning till det blivande naturreservatet. Byggnation kan godtas på platsen för den 
ridanläggning som nu kommer att flyttas till annan plats inom området. Övrig 
byggnation har avstyrkts då de naggar det blivande reservatet i kanten. 
 
 
 
 
 



  

 
    Tillhör § 39, bilaga T4 
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 39 
 
   Sätraskogens naturreservat 
 
   Åsa Romson (mp) 
   Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Att inrätta ett naturreservat i Sätraskogen är viktigt både för det lokala friluftslivet och 
för att säkra biologiska värden i hela staden. I reservatet bör även ingå det med 
ädellövträd bevuxna området längst i nordost, norr om svängen på Ålgrytevägen i Odd 
Fellowvägens förlängning, den trädbevuxna hällmarken och blandskogen nordväst om 
Ålgrytevägen, norr om minigolfbanan, skogsberget söder om Bredängs camping, 
hällmarksområdet norr om slutet på Örnsätrabacken samt ädellövsområdet öster om 
nuvarande ridstallet. 
 
Det är högst olämpligt att planera för en stor motorväg i området. 
 
 
 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 39, bilaga T5  
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 39 
 
   Sätraskogens naturreservat 
 
 
   Bo Ekvall (s) 
 
 
 
 
Ersättaryttrande 
 
Skärholmens stadsdelsnämnd har avgivit ett remissvar som samtliga politiska partier 
står bakom, och som det råder en samsyn om tillsammans med stadsdelsförvaltningen. 
  
Det är ett svar som redovisar vad skärholmsborna genom starka opinionsyttringar anser 
om det blivande reservatets gränser. 
 
Till ärendet lägger också alla partier i stadsdelsnämnden ett gemensamt särskilt 
uttalande som syftar till att staden bör utreda möjligheten att utvidga reservatet med 
hela  naturområdet på och runt Vårbergstoppen, inklusive strandremsan till Korpberget. 
 
Alldeles självklart står jag helt och fullt bakom dessa beslut, vilket jag här vill 
framhålla.  
 
 


